

Hong Kong Parliament Voting Information sheet 香港議會投票資訊表

<https://hkparliament.org/useful-link/>

Hong Kong Parliament Website 香港議會網站

<https://hkparliament.org/>

Instagram

<https://www.instagram.com/hkparliamentec/>

X

<https://x.com/hkparliament22>

Voting software 投票軟件 (uninstall current app)

iOS <https://apps.apple.com/us/app/hk-polling-system/id6499310311>

Android <https://drive.google.com/file/d/1QRHSh7tRVnkU2TkWhn3m3RM68dz7O9I7/view?usp=sharing>

https://linktr.ee/hkpeoc?fbclid=PAZXh0bgNhZW0CMTEAAaf0HITHHbi9aMKUBhfnA3V6CWRqYPTW8fQ5MAnROSNUy7gbukcFTI_aem_3xsDooMZvTnFshRVWDifMw

Short video to explain voting procedures 短片解釋投票程序

https://www.youtube.com/watch?v=gygO5RhZeuQ&list=PL_MNK5Zxe973Xzk8DNQZ_QkTNUzJ2-ZWB

https://www.youtube.com/watch?v=yep1y2HPAlg&list=PL_MNK5Zxe973Oae5HcM52jCJ6zevx7zNX&index=2

Hong Kong Parliamentary Election Regulations Draft 香港議會選舉法草案 and

Free Hong Kong Declaration 自由香港宣言

<https://drive.google.com/drive/folders/1bpeAW7WGxEmmM9mJX5noVbbsF94vBSxM>

Hong Kong Parliament Election Nomination Form 香港議會第一屆選舉提名/報名表連結:

https://drive.google.com/file/d/1VGyDftYlojz1yZ2fTM00MqLUCqmytQ_/view?usp=sharing

Important points of current regulation 選舉法重點

1. Electorate Eligibility:

Age Criteria: Voters must have reached the age of sixteen as of Election Day.

Hong Kong Citizenship Stipulation (one of the following conditions must be satisfied):

- 1.1 Birth within the territory of Hong Kong;
- 1.2 Individuals who have maintained ordinary residence in HK for a period of or over seven years;
- 1.3 Offspring(s) of 1.1 & 1.2 who constitute the first generation born outside Hong Kong;

2. Candidate Eligibility:

2.1 **Age Criteria:** Prospective candidates must attain a minimum of 21 years of age on Election Day.

2.2 **Identity Documentation:** Hongkonger.

3 **Candidate Enrollment:** Candidates must undergo registration and receive verification from the Election Commission to secure eligibility for candidature.

4 **Electoral threshold:** a candidate must obtain at least three percent of the total valid votes to secure a seat in the Parliament.

5 **Seat Allocation:** For the inaugural Hong Kong Parliament, the regulation mandates a total of 35 seats. In instances where the candidate pool is less than anticipated, the seat allotment will be capped at 80% of the total candidate count.

6 **Term of Office:** Elected Members of the Parliaments shall hold office for a term of four years, commencing from the date of their successful election.

7 **Form of Election:** Election without geographic boundaries. The first election allows both local voters residing in Hong

Kong and those living abroad to elect the statutory seats. In other words, this is a powerful, global constituency.

1. 選民資格

1.1 年齡要求: 選民必須在選舉日年滿 16 歲。

1.2 香港公民身份規定 (需滿足以下條件之一):

- 1.1 在香港境內出生;
- 1.2 持續在香港居住滿七年或以上的個人;
- 1.3 滿足 1.1 和 1.2 條件者的第一代在香港境外出生的子女。

2. 候選人資格

2.1 年齡要求: 候選人必須在選舉日年滿 21 歲。

2.2 身份證明: 必須為香港人。

2.3 候選人登記: 候選人需完成登記並通過選舉委員會的資格審核, 方可獲得參選資格。

3. 選舉門檻

候選人必須獲得至少 3% 的有效總票數, 方可有機會當選。

4. 席位分配

在首屆香港議會選舉中, 規定總議席為 35 席。若候選人數少於 35 位, 議席將限制為候選人總數的 80%。

5. 任期

當選議員的任期為四年, 自當選之日起計算。

6. 選舉形式

選舉不設地理界限。首屆選舉允許居住在香港的本地選民和居住海外的選民共同選舉法定席位。換言之, 選舉只有一個的全球選區。



Facebook

<https://www.facebook.com/hkpeoc/>



YouTube

<https://www.youtube.com/@HKParliament>

